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Virágözön Tómalmon

Móka, játék és kacagás a városi gyermeknapon – idén is remek hangulat, sok-sok vidám és szórakoztató program várta a gyerekeket a Kodály téren. Az esemény szombaton 
délelőtt kezdődött fúvószenével, majd többek között bábelőadás, tánc- és tornabemutatók fokozták a hangulatot.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN 

 A gyermekek birodalma

 Benépesült a barlangszínház

A rajziskolára emlékeztek

– Sopron szakrális kin-
cse – így jellemezte 
a most előkerült Hű-
ségserleget dr. Farkas 
Ciprián polgármester. 
A körülbelül 20 cen-
ti magas, aranyozott 
ezüstből készült kely-
het 1926-ban ajándé-
kozta Széchényi Ber-
talan a városnak, de az 
ötvenes években nyoma 
veszett, most találták 
meg a Soproni Levéltár 
munkatársai. 
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500 táncos, 20 zenész, telt ház a nézőtéren – hétvégén elkezdődött a 2025-ös 
évad a Fertőrákosi Kőfejtő és Barlangszínházban.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN 

Roisz Vilmos festőművész–művésztanár egykori mű-
termében tartottak emlékező beszélgetést a Soproni 
Rajziskoláról. A stúdiumokat dr. Kovács-Gombos Gá-
bor festőművész idézte fel.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN 

Történelmi 
ereklye
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Vasvilla kerékpártúra

Idén 32. alkalommal szervezték meg városunk egyik kiemelkedő sza-
badidős sportrendezvényét, a Vasvilla kerékpártúrát. FOTÓ: SZALAY KÁROLY

A részönkormányzat és az önkormányzat már évek óta segíti a Tómal-
mon élőket, múlt héten közel tízezer virág talált gazdára. FOTÓ: FILEP ISTVÁN 
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Benépesült  
a barlang
500 táncos, 20 zenész, telt 
ház a nézőtéren – hétvé-
gén elkezdődött a 2025-ös 
évad a Fertőrákosi Kőfejtő 
és Barlangszínházban. Két 
napig néptáncosok vették 
birtokba a színpadot: fellé-
pett a Sopron Táncegyüttes, 
a Pendelyes Táncegyüttes, 
az Ős-Pendelyes és a Kaca-
gány Tánccsoport, valamint 
a Soproni Petőfi Sándor Ál-
talános Iskola és Alapfokú 
Művészeti Iskola néptánc-
csoportjai, népzenészei. 

A barlangszínházban 
legközelebb pénteken Kál-
mán Imre: Marica grófnő 
című nagyoperettjét láthat-
ják a nézők a Rátonyi Róbert 
Színház előadásában.

Városszépítő 
közgyűlés 
Közgyűlést tartott a Sopro-
ni Városszépítő Egyesület 
múlt csütörtökön a várme-
gyeházán. A rendezvényen 
beszédet mondott dr. Barcza 
Attila, Sopron és térsége or-
szággyűlési képviselője, va-
lamint dr. Farkas Ciprián, 
Sopron polgármestere is. 
A résztvevők meghallgatták 
a szervezet elnökségének 
és felügyelőbizottságának 
2024-es beszámolóját, meg-
vitatták az idei programter-
vet. Az egyesület új alelnöke 
dr. Fiziker Róbert, gazdasá-
gi vezetője Langer Ágnes, 
jegyzője Bánáti László, a fel-
ügyelőbizottság új tagja Vi-
táris Imre lett. 

LAKLIA-SZILÁGYI ANDREA 

Az elmúlt években so-
kak hallhatták már a 
Goldmark Énekegyüttes 
lélekemelő koncertjeit. 
Az együttes támogatá-
sára szűk egy éve lét-
rehozott alapítvány 
otthonra talált – pénte-
ken felavatták a Gold-
mark Kulturális Műhely 
előadótermet a Szent 
György utca 10-ben.

2017-ben kezdtek együtt fel-
lépni  a Goldmark Énekegyüt-
tes tagjai. Az elmúlt években 
számtalanszor szereztek örö-
möt dalaikkal a soproni kö-
zönségnek: minden évben 
tartottak önálló hangver-
senyt, emellett különböző 
rendezvényeken is gyakran 
„megmutatják” magukat. 

– Együttesünk jelenleg 10 
tagból áll, akik Sopron kü-
lönböző kórusaiból érkeztek, 
de egy dologban már a kezde-
tektől egyetértettünk: a zene 
iránti alázat és a zenei minő-
ség mindenek felett áll. Ze-
nepedagógusok is vannak 
köztünk, így a tudás mellé a 
zene iránti tisztelet is tár-
sul – kezdte Mike Rolland, az 
együttes alapítója. – A minő-
ségi előadások mellett min-
dig figyelünk a hagyományok 
ápolására is.

2024-ben döntötte el Rol-
land, hogy alapítványt szervez 
az együttes köré, így intézmé-
nyesített társulatként működ-
hettek tovább. A kuratóriumi 
feladatokat Palotai Árpád és 
unokatestvére, András vállal-
ta el. – Kiemelt célunk emel-
lett az utánpótlás-nevelés 
– folytatta az együttes alapí-
tója. –  Gyerekeket szeretnénk 
bevonni projektjeinkbe, így 
nemcsak változatosabbak le-
hetnek hangversenyeink, de a 
fiatalok a felnőttek aktív rész-

vétele mellett nőnek bele eb-
be a páratlan zenei közegbe. 
Ezen felül tervben van, hogy 
szeptembertől külön ének-
hang-képzési foglalkozásokat 
is indítunk műhelyünkben. 

Most az alapítvány otthon-
ra talált – pénteken felavatták 
a Goldmark Kulturális Műhely 
előadótermet a Szent György 
utca 10. alatt. – A műhelyben 
Sopron történelmi belváro-

sának kulturális életét igyek-
szünk támogatni, színesíteni 
kamarazenei koncertekkel, il-
letve egyéb kiállítások és elő-
adások szervezése is a céljaink 
között szerepel – zárta.

Goldmark Énekegyüttes:  Kiemelt célunk az utánpótlás-nevelés

Őrzik a zenei örökséget

NÉVADÓ:  A kórus 2019-ben vette fel a soproni kötődésű zeneszerző, Goldmark Károly 
nevét, aki 1830-ban született Keszthelyen, és gyerekkorát Sopronkeresztúron (Deutsch-
kreutz) töltötte. 13 éves korától a Kurzweil Ferenc által alapított Soproni Zeneegyesület is-
kolájának növendéke volt. Zenei pályáját színházi hegedűsként kezdte. A szabadságharc 
alatt a soproni színházban dolgozott. Nevéhez fűződik az első világsikert aratott magyar 
opera, a Sába királynője. Sopronban az Ógabona téren tábla őrzi emlékét.

GOLDMARK KÓRUS A SOPRONFESTEN:  Az együttes kö-
vetkező nagy dobása a Három zenei ínyencség a Goldmark 
Műhelyben névre keresztelt, háromnapos „zenei túra”, ahol 
a kórus előadásai mellett hazai és nemzetközi művészek 
– köztük egy francia sanzonénekes – koncertjeivel várják az 
érdeklődőket. További információ: www.sopronfest.hu

A Goldmark Kulturális Műhely előadótermet pénteken adták át. A rendezvényen részt vett Filep Márk képviselő is. 
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KÖVES ANDREA

Sajátos varázs, izgalmas történelem, 
mesélő műemléki házak, üde erdei 
környezet: csak néhány azok közül 
a jellemzők közül, amelyek Sopront 

idézhetik. Sorozatunkban a városhoz kötődő, köz-
ismert emberek vallanak soproniságukról. Ezúttal 
Király János jól ismert lokálpatriótát kérdeztük.

Király Jánosról sokan úgy 
gondolják, hogy idegenveze-
tő, mert gyakorta látni, ahogy 
németül vagy angolul mesél 
szeretett városáról a turis-
táknak. Pedig mindezt csu-
pán önszorgalomból teszi. 
Hihetetlenül sokrétű tudás-
sal rendelkezik Sopronnal 
kapcsolatban, a városhoz va-
ló kötődéséről mesélve első-
ként gyermek- és fiatalkorát 
idézte fel.

– Édesapám kőművesmes-
terként dolgozott Balatonal-
mádiban, ott születtem, de 
már kisgyermekkoromkban 
a családunk Sopronba köl-
tözött, ahol édesanyám ne-
velkedett egykoron – kezdte 
Király János. – Bánfalván 
jártam elemi iskolába, vagy 
öt helyen tanultunk akkori-
ban, még az egykori Nika ét-
teremben is volt tantermünk. 
Jó tanuló révén a Berzsenyi-
gimnáziumba nyertem fel-

vételt, ahol olyan nagyszerű 
tanároktól kaptam az élet-
re szóló útravalót, mint Pia-
csek István, Földi Lőrincné, 
Kasznár László, Augusztino-
vicz Elemér, azaz Guszti bá-
csi, Tóth Ferenc, azaz Csipszi 
bácsi, illetve a nagy kedven-
cem, Prőhle Jenő tanár úr, 
aki megszerettette velem az 
olvasást, neki köszönhetem 
árnyalt szókincsemet. Soha-
sem felejtem, hogy a mi év-
folyamunk ballagott először 
1961-ben a Deák kútnál. Ha 
körbe nézek a városban, az a 
szívemet melengeti, ismerem 
a belvárost, a múzeumokat, 
tudom, hol voltak a torony-
házak, hol állt az 1938-ban le-
bontott Tschurl-ház, a Kráfli 
bolt a különleges sajtjával, 
Skopál Simon remetekuny-
hója, a kurucok ellen épített 
védőföldsánc, élénken él em-
lékezetemben az Alm vendég-
lő, a sertésagyarú lány vagy az 

ezüstpatkó története, a Fertő 
legendája.

A templomok közül a leg-
kedvesebb számára a bánfalvi 
Mennyek Királynője-temp-
lom. 1950-ben, amikor a 
templom freskói készültek, 
az édesapja volt a kőműves-
mester, aki Básti Zoltán fes-
tőművész keze alá dolgozott. 
Az alkotó a kor szokásainak 

megfelelően Bánfalva jellegze-
tes „arcait” is megörökítette a 
templombelső hajójának jobb 
oldalán, így a templom kánto-
ra, a falu csordása és kovácsa 
mellett Király János édesapja 
is felfedezhető fekete öltöny-
ben, csokornyakkendőben, 
imakönyvvel a kezében. 

Az épített örökség mellett 
Sopron különleges természe-

ti környezete is meghatáro-
zó sorozatunk mesélőjének: 
lányaival egykoron minden 
szombaton nagyokat sétál-
tak az erdőben, felfedezték a 
soproni hegyvidék megannyi 
kincsét. Ugyanilyen értéknek 
tartja a város kulturális és 
szellemi életét, ha teheti, min-
den hangversenyen, színházi 
előadáson, ismeretterjesztő 

programon részt vesz, orosz-
lánrésze van abban, hogy a 
soproni és a kismartoni Lions 
klubok között gyümölcsöző a 
kapcsolat. Élete meghatáro-
zó része a kosárlabda, ennek 
a szenvedélyének mind a mai 
napig hódol, és nagy öröm-
mel éli meg, hogy a sopro-
ni kosárlabdaélet mennyire  
pezsgő.

Király János – AZÉRT SZERETEM SOPRONT – mert a szívemet melengeti

„Ne legyen nap jótett nélkül”

Király János számára fontos helyszín a bánfalvi Mennyek Királynője-templom, ahol 1950-ben, amikor a templom freskói 
készültek, az édesapja volt a kőművesmester. FOTÓ: FILEP ISTVÁN

KIRÁLY JÁNOS  1943-ban szüle-
tett Balatonalmádiban, a Berzsenyi 
Dániel Gimnáziumban érettségi-
zett 1961-ben, a Veszprémi Vegyipa-
ri Egyetemen diplomázott mérnök-
ként, rövid ideig dolgozott a Péti 
Nitrogénműveknél. Sopronban sze-
retett volna elhelyezkedni, ám édes-
apja 1956-ban a munkástanács tag-
ja volt, így nehezen kapott állást. 
Végül Weiszböck Rezsőné, a sző-
nyeggyár egykori igazgatója segí-
téségével helyezkedett el a város-
ban. A rendszerváltás után saját 
kereskedelmi vállalkozást alapí-
tott. Számos soproni civil szerve-
zet tagja, támogatója. 2014-ben ér-
demelte ki a Sopronért Emlékérmet. 
Büszke összetartó családjára: fele-
ségére, két lányára és unokáira. 
Naponta 2 órát olvas, mottója: „Ne 
legyen nap jótett nélkül!”.
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Újranyitott az Erdő Háza 
Pénteken kinyitott az Erdő Háza – a Tanulmányi Erdőgazda-
ság Zrt. feloldotta a ragadósszáj- és -körömfájás-járvány miatt 
bevezetett korlátozó intézkedéseit.

– Köszönettel tartozunk a különböző szervezeteknek, 
sportegyesületeknek és az erdőjáróknak, hogy erdőgazdasá-
gunkkal együttműködtek ebben a nehéz időszakban, és ennek 
eredményeként sikerült megvédeni a Soproni Parkerdő vadál-
lományát – írta közleményében a TAEG Zrt. 

A korlátozást március 7-én rendelték el, és május 21-ig volt 
érvényben. 

– Ismét örömmel várjuk a túrázni, sportolni és kikapcsolód-
ni vágyókat egyaránt. Továbbra is azzal a kéréssel fordulunk 
mindenkihez, hogy az erdei látogatás szabályait a jövőben is 
fokozott figyelemmel tartsák be – fogalmaztak. 

Az Erdő Háza állatállománya a lezárás alatt szaporodott: ta-
vasszal születtek kismalacok, muflonbárányok, kiskacsák és 
fácánok, de hamarosan világra jönnek a dámborjak is.

Egyeztetés az ökumenikusokkal
Az Ökumenikus Segélyszervezet elnök–igazgatójával, Lehel 
Lászlóval egyeztetett a további együttműködési lehetőségek-
ről dr. Farkas Ciprián polgármester. 

„Az év 365 napján azon dolgozunk, hogy az átmeneti segít-
ségen túl kitörési pontokat is tudjunk nyújtani a szegénység-
ből” – olvasható az Ökumenikus Segélyszervezet honlapján, 
melynek soproni központja a Balfi út 31. alatt található. 

LAKLIA-SZILÁGYI ANDREA

Állásbörzét tartott múlt héten a Sop-
roni Kereskedelmi és Iparkamara. 
A GYIK Rendezvényházban több mint 
tucatnyi cég mutatta be kínálatát a 

munkakeresőknek.

Nemcsak jó állást, néha a 
megfelelő munkaerőt is nehéz 
megtalálni – a probléma meg-
oldására rendezte meg idén is 
állásbörzéjét a Soproni Keres-
kedelmi és Iparkamara. A pá-
lyakezdők mellett a szakmát 
váltókat is különböző ajánla-

tokkal várták a rendezvény 
szervezői a GYIK-ban. 

– Ausztriában dolgozom 
immár több mint 15 éve – me-
sélte lapunknak Áder Gergely. 
– Jó lenne most már itthon el-
helyezkedni, hogy több időt 
tölthessek a családommal. Az 

adminisztrációs, marketing-
gel kapcsolatos és az értéke-
sítési ajánlatok érdekelnek 
elsősorban.

Pályakezdők is keresték a 
lehetőségeket. – Most voltam 
végzős. Egyelőre még nincse-
nek konkrét elképzelésem, 
hogy merre szeretnék menni. 
Remélem, hogy itt majd ihle-
tet kapok – árulta el Mészá-
ros Anna. 

– Logisztikusnak tanul-
tam, szeretnék ebben az ága-
zatban elhelyezkedni – vette át 
a szót Reinhardt Lili, aki szin-
tén pályakezdő. – Sokkal jobb 

érzés egy cég képviselőjével 
személyesen egyeztetni, mint 
a neten arctalanul levelezni.

Horváth Vilmos beszédé-
ben kiemelte: a város mun-
kaerőpiacát máig nagyban 
befolyásolja földrajzi helyze-
te. – Szeretnénk megmutat-
ni, hogy Sopronban is remek 
állások várják a dolgozni aka-
rókat. Ma egy teremben ta-
lálkozhat a munkát kereső 
és kínáló közönség – hangsú-
lyozta a Soproni Kereskedel-
mi és Iparkamara elnöke.

– Megannyi álláslehető-
ség felvonultatása mellett 

nem feledkeztünk el a vál-
lalkozókról sem – folytatta 
Magas Ádám önkormányza-
ti képviselő. – Több előadást 
is szerveztünk, melyeken 
megtanulhatták, hogyan fej-
leszthetik vállalkozásaikat 
és terjeszkedhetnek üzle-
teikkel többek között a Dem-
ján Sándor Tőkeprogram és a 
mesterséges intelligencia se-
gítségével.

A kiállításon például a Sop-
roni Rendőrkapitányság, a 
Soproni Gyógyközpont, a bün-
tetés-végrehajtás és az STKH 
képviselői is részt vettek.

MUNKATÁRSUNKTÓL

A hagyományoknak 
megfelelően idén is 
hősök napi emlékün-
nepséget tartottak a 
sopronbánfalvi Hősi 
temetőben. 
A megemlékezésen Németh 
Attila plébános kiemelte, nagy 
szükség van ma a békére, és 
áhítatot tartott az elesett hő-
sökért, akikre imádsággal is 
emlékeztek a megjelentek.

– Nemcsak emlékezni jöt-
tünk, nemcsak hálát monda-
ni hőseinknek áldozatukért, 
amellyel megvédték a ma-
gyar hazát, hanem átélni ezt 
az örök, igaz érzést, a haza 
szeretetét. Ezért a magyar 
hősök napja nem csupán egy 
múltidézés, hanem komoly 
üzenettel is bír, hiszen ten-
nivalónk ma is van – ezt már 
dr. Barcza Attila, Sopron és 
térsége országgyűlési képvi-
selője mondta ünnepi beszé-
dében. Hozzátette: Sopron 
hosszú időn keresztül kato-
naváros volt, sok katona szá-
mára ez a föld lett az örök 
nyugvóhely. Önfeláldozásuk 
pedig tiszteletet érdemel.

– Magyarország három 
éve él a háború szomszédsá-

gában, a magyar gazdaságot 
több mint 20 milliárd eu-
ró veszteség érte eddig a há-
ború miatt. Az Európai Unió 
pedig a háború kiterjeszté-
sét választotta, béke helyett 
a háború mellé állt, ami sú-
lyos károkat okoz Magyar-
országnak – hangsúlyozta 
dr. Barcza Attila. – A magyar 
kormány több mint három 
éve érvel a béke és tűzszünet 
mellett. 

A jelenlévők ezután el-
helyezték a kegyelet virá-
gait Vitéz Molnár László 
sírjánál, majd tisztelgő séta 
során koszorúzták meg a te-
metőben található hősi em-
lékműveket.

A hősök napi megemlé-
kezésen jelen volt dr. Farkas 
Ciprián polgármester, több 
önkormányzati képviselő és 
tisztségviselő, de a bánfalvi 
temetőbe ellátogattak a helyi 

óvodások és iskolások, sopro-
niak is. A rendezvényt Sopron 
önkormányzata, a Bánfal-
váért Baráti Kör Egyesület és 
a Honvéd Hagyományőrző 
Egyesület Soproni Csoportja 
szervezte.

A magyar hősök emlékün-
nepét május utolsó vasárnap-
ján tartjuk azokra a magyar 
katonákra és civilekre emlé-
kezve, akik az életüket áldoz-
ták Magyarországért.

„A magyar hősök napja  nem csupán egy múltidézés”

Tisztelet a hőseinknek!

Idén is a sopronbánfalvi Hősi temetőben emlékeztek azokra a katonákra és civilekre, akik 
az életüket áldozták Magyarországért.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN 
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A munkaadókat  különböző témájú előadásokkal is várták

 Segítség az álláskeresőknek
Jelentős 
 támogatás 
Nyolcmillió forinttal támo-
gatta a Soproni Erzsébet 
Kórházért Alapítvány tevé-
kenységét a Fertődi Építő és 
Szolgáltató (FÉSZ) Zrt. A fel-
ajánlást – a Soproni Gyógy-
központ szakmai vezetésé-
vel egyeztetve – a megelőzés, 
az aktív betegellátás, vala-
mint a rehabilitáció terüle-
tén hasznosítják majd.

– A soproni kórház több 
létesítményének kivitelezé-
sében is részt vettünk az el-
múlt évtizedek során. A ma-
gas színvonalú betegellátást 
elismerve örömmel járu-
lunk hozzá a további fejlő-
déshez – fogalmazott Khaut 
András, a FÉSZ Zrt. igazga-
tósági elnöke. Az alapítvány 
képviseletében dr. Losonczi 
Ferenc kuratóriumi elnök, 
a kórház nevében pedig 
dr. Molnár Sándor PhD fő-
igazgató mondott köszöne-
tet a felajánlásért.

… a háború 
árnyékában
Kárpátalja a háború árnyé-
kában címmel tartja követ-
kező rendezvényét a Sopro-
ni Kálvin Kör. Június 3-án, 
kedden 18 órától a Soproni 
Református Egyházközség 
gyülekezeti termébe (Deák 
tér 2.) várják az érdeklődő-
ket. Az előadó ezúttal Kacsó 
Géza református lelkész lesz 
Kárpátaljáról.

Mészáros Anna

Áder Gergely

SOPRONITEMAHIVATALOS

Elhunyt Vigné Kovács Margit
Vigné Kovács Margit egész életében a kultúra, a közmű-
velődés szolgálatában állt. A rendszerváltást követően 
az elsők között indította el a helyi rádiózást Sopronban 
és környékén. A Szent Márton Ház vezetője és a Határok 
Nélkül Soproni Művészeti és Kulturális Alapítvány kura-
tóriumi elnöke volt haláláig. Rendszeresen kezdeménye-
zett gyűjtéseket a rászorulók számára. A városért végzett 
munkásságát 2021-ben Sopron Kultúrájáért díjjal ismer-
te el a közgyűlés. 

77 éves korában ragadta el a halál.
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MÁJUS 28., SZERDA 

Sárkányék háza – bábjáték 
10 óra, Petőfi Színház, további időpontok:  
május 28. 12 óra, május 29. 12 és 14.30

Mi van az unokák fejében?
15 óra, Pedagógusok Soproni Művelődési Háza
Előadó: Dr. habil Varga László dékán, egyetemi docens

Virágos Sopronért 179. rendezvénye
17 óra, Ligneum rendezvényház 
Az egészséges, emberibb környezetért, a Virágos Sopronért

Zenekari kíséretes növendékhangverseny
18 óra, Liszt-központ

MÁJUS 29., CSÜTÖRTÖK 

Dumaszínház – Az élet császára
18 óra, Liszt-központ
Dombóvári István önálló estje, műsorvezető: Bellus István

MÁJUS 30., PÉNTEK 

Prof. dr. Bagdy Emőke
18 óra, Liszt-központ

Furcsa pár – zenés vígjáték 
19 óra, Petőfi Színház, további időpont: május 31. 19 óra

Kálmán Imre: Marica grófnő
20 óra, fertőrákosi barlangszínház
Nagyoperett a Rátonyi Róbert Színház előadásában

MÁJUS 31., SZOMBAT 

A mesék varázslatos világa
10 óra, GYIK Rendezvényház
Meseterápiás foglalkozás Szijártó Eszter művészet-  
és meseterapeutával

I. Mediterrano Gyereknap
10 óra, Mediterrano, alsó parkoló

Interaktív kávéház
10 óra, Liszt Café 

Sopron a király(i) város – séta
11 óra, Tourinform iroda

Májusfa-kitáncolás – családi nap 
15 óra, Sopronbánfalva, Hajnal tér 

Ifjú Titánok – stand up est
19 óra, Civitas Pinceszínház

Férjek a slamasztikában... avagy 
ártatlanok?

19 óra, Liszt-központ
Hot Jazz Band

20 óra, fertőrákosi barlangszínház
A Győri Filharmonikus Zenekar és a Hot Jazz Band közös 
koncertje

JÚNIUS 1., VASÁRNAP

A kert – A. Bella fotográfus kiállítása
11 óra, Malmárium galéria 

Táncos renesz(e)ánsz
15 óra, Soproni Egyetem közgazdaságtudományi kar 
Vidám koncert a Kórus Spontánusszal

JÚNIUS 3., KEDD 

Faműves mestermunkák  
a Kárpát-medencében

17 óra, Soproni TIT 
Dr. Gerencsér Kinga könyvének bemutatója

JÚNIUS 4., SZERDA

Nemzeti összetartozás napja 
18 óra, Barátság park 
Megemlékezés a trianoni békediktátum aláírásának  
105. évfordulóján.

KIÁLLÍTÁSOK: 
Akarsz-e játszani?

A báb- és illusztrációkiállítás június 6-ig 
megtekinthető a Deák Téri Általános Iskola  
„A” épületében. 

Madarak és fák napja
A kiállítás június 6-ig látható a GYIK emeletén.

Colorata in Alba
Bánfi Ákos kiállítása június 15-ig látogatható a 
sopronbánfalvi kolostorban. 

HUSZÁR JUDIT

– Sopron szakrális kincse – így jellemezte a most előkerült Hű-
ségserleget dr. Farkas Ciprián polgármester. A kelyhet 1926-
ban ajándékozta Széchényi Bertalan a városnak, de az ötvenes 
években nyoma veszett, most találták meg a Soproni Levéltár 

munkatársai. 

– 1921-ben, amikor minden 
veszni látszott, Sopron a nép-
szavazással hitet, reményt 
adott a hazának. A serleg is 
ehhez a jeles eseményhez 
kapcsolódik – mondta a Hű-
ségserlegről a múlt heti be-
mutatásán dr. Farkas Ciprián 
polgármester. – Sopron szak-
rális kincse ez a kehely. 

A körülbelül 20 centi ma-
gas, aranyozott ezüstből 
készült serleget a Széche-
ny i-család adományozta 
Sopronnak. Ezzel akarta ki-

fejezni háláját a soproniak-
nak, amiért a népszavazáson 
úgy döntöttek, hogy magyarok 
maradunk, és Széchenyi Ist-
ván nagycenki sírja továbbra 
is magyar föld lehet. – A ser-
leget Széchényi Bertalan fia, 
Márton adta át dr. Thurner 
Mihály polgármesternek 
1926. november 3-án – rész-
letezte dr. Fiziker Róbert, a 
Soproni Levéltár igazgatója. 
– Először 1928-ban, hét évvel 
a népszavazás után használ-
ták. A Hűségkapu átadása 

után Hűséglakomát is ren-
deztek az akkori Nemzeti Ka-
szinóban – 150 teríték került 
az asztalokra, a serlegből pe-
dig maga gróf Bethlen István, 
Magyarország akkori minisz-
terelnöke ivott először. 

– Hét évvel később még egy 
Hűséglakomát tartottak a ka-
szinóban, amelyen Winchkler 
István miniszter is részt vett, 
ő tartotta a serlegbeszédet 
– tette hozzá dr. Kelemen Dá-
vid levéltáros. – 1942-ben már 
nem rendeztek Hűséglako-

mát, aztán az 50-es években 
a serlegnek is nyoma veszett. 
Hogy hol volt mostanáig, ar-
ról pontos adatok nincsenek, 
de azt feltételezzük, hogy a le-
véltáron kívül őrizték meg. 

A serleget május első nap-
jaiban egy páncélszekrényben 
találták meg a levéltár mun-
katársai. Hamarosan restau-
rálják, a tervek szerint pedig 
jövőre bemutatják a nagykö-
zönségnek is.

A HŰSÉG SOPRONI MEMENTÓI:  
• A Hűségkaput 1928. október 14-én avatta fel ünnepélyes 

keretek között gróf Bethlen István miniszterelnök, gróf 
Klebelsberg Kunó miniszter, Zsitvay Tibor, a képviselő-
ház elnöke és gróf Széchényi Bertalan, a felsőház alelnö-
ke. A Hűségkapun a népszavazás századik évfordulóján 
emléktáblát helyeztek el.

• 1931. december 14-én, a népszavazás 10. évfordulóján 
adta tudtul dr. Sopronyi Thurner Mihály polgármester 

a soproniaknak, hogy Sopron és a vármegye Hűségzász-
lót állít fel a Széchenyi téren, amely 1932. április 30-ra ké-
szült el.

• A Hűségkutat a népszavazás 80. évfordulóján, 2001-ben 
adományozta Sopronnak a kormány. Soltra E. Tamás 
soproni szobrász- és éremművész alkotása 2003 óta áll 
a Kisvárkerületen. 

• A Hűségparkot 2021-ben, a népszavazás centenáriumán 
ajándékozta a kormány Sopronnak.

A Hűségserleggel dr. Farkas Ciprián polgármester és dr. Fiziker Róbert, a Soproni Levéltár igazgatója. FOTÓK: FILEP ISTVÁN 

A Halász Miklós Sporttelep a Kurucdombon
A Kurucdombon, a Szélmalom kaszárnya közelében van a Halász Mik-
lós Sporttelep, de egyre kevesebben tudjuk, hogy vajon ki is volt Halász 
Miklós, miért az ő nevét viseli ez az 1970-ben épült, tíz évvel ezelőtt pedig 
alapjaiban megújult sportkomplexum.

Halász Miklós 1917-ben született a Somogy 
megyei Barcson. Szülei földművesek vol-
tak, ő maga pedig már fiatalon kitűnt ki-
váló sportbéli adottságaival. Tehetséges 
atlétaként rendszeresen részt vett orszá-
gos leventeversenyeken, ahol nemcsak fu-
tószámokban, hanem a dobószámokban 
is remekelt. 1950 környékén került Sop-
ronba, és azonnal bekapcsolódott a vá-
ros sportéletébe, mint a város MHK-fe-
lelőse (MHK = Munkára Harcra Kész, egy 
szovjet mintára létrehozott tömegsport-
mozgalom volt Magyarországon 1949-től 
az 1960-as évek közepéig – a szerk.). Több 
sportágban is folytatott edzői tevékeny-
séget, úgynevezett all round sportember 
és egyúttal sportvezető volt. Hosszú ideig 
elnöke volt a tizennégy szakosztályt mű-
ködtető Traktor SE-nek, melynek Kazin-

czy utcai sporttelepe a mai Kőfaragó téri 
lakótelep helyén volt. Itt annak idején vö-
rös salakos kézilabdapálya, két kosárlab-
dapálya, röplabdapálya, öltözőhelységek 
voltak, télen pedig korcsolyázni is lehe-
tett, ha megfagyott a víz a felöntött kézi-
labdapályán. Atlétikában eredményesen 
szerepeltek sportolói különböző szintű 
országos versenyeken. 

A kurucdombi sporttelep tervezése-
kor figyelembe vették szakmai elképze-
léseit. Halász Miklós az első kapavágás-
tól részt is vett a sporttelep építésében, 
hihetetlen precizitással ő maga mérte ki 
a 400 méteres futókört, majd az elkészült 
létesítménynek a gondnoka, őre, egyálta-
lán a mindenese volt. Megkövetelte a ren-
det és a fegyelmet, a szinte mindig szeles 
teniszpálya közelébe sem lehetett menni 

az ő engedélye nélkül. Szigorú tekinteté-
re e sorok írója is jól emlékszik. 1996-ban 
Sopron önkormányzata Sopron Sportjá-
ért kitüntetésben részesítette a mindig 
elegáns, szálfatermetű sportembert. Vá-
ratlanul hunyt el 2004 decemberében 87 
éves korában, két évvel később róla ne-
vezték el a sporttelepet.
Fotó és szöveg: Pluzsik Tamás

LÁTTA MÁR?  – soproni épületek, szobrok, műemlékek

A városi programokról további információk: 

soproniprogramok.hu

EZ LESZ…  – programajánlóA Hűségserlegből  gróf Bethlen István ivott először 1928-ban

Történelmi ereklye

A HŰSÉGSERLEGET 
 múlt héten a múzeumne-
gyedben mutatták be. Az 
eseményen részt vett még 
dr. Csiszár Szabolcs al-
polgármester, valamint a 
helyszínt szolgáltató Sop-
roni Múzeum igazgatója, 
dr. Tóth Imre is. 
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Móka, játék és kacagás a városi gyermeknapon 
– idén is remek hangulat, sok-sok vidám és szóra-
koztató program várta a gyerekeket a Kodály téren. 

Az esemény szombaton dél-
előtt kezdődött f úvósze-
nével, majd többek között 
bábelőadás, tánc- és tornabe-
mutatók fokozták a hangula-

tot. A helyszínre kilátogattak 
a rendőrök, mentők, tűzoltók, 
így a gyerekek közelebbről 
is megismerkedhettek a jár-
művekkel, berendezésekkel. 

A kicsik részt vehettek lufi-
hajtogatáson, kézműves fog-
lalkozáson és egyéb vidám 
programokon, miközben já-
tékváros, játszóház, ugráló-
várak tették még színesebbé 
ezt a különleges napot. 

A programra ellátogatott 
dr. Barcza Attila, Sopron és 
térsége országgyűlési kép-
viselője és dr. Farkas Cip-
rián, Sopron polgármestere, 

valamint több önkormányza-
ti képviselő is. 

A nemzetközi gyermekna-
pot a világ számos országában 
megünneplik. Érdekesség, 
hogy először Törökország-
ban tartották 1920. április 
23-án. Magyarországon 1950-
től 1953-ig június első vasár-
napján, azt követően pedig 
minden év május utolsó va-
sárnapján rendezik meg.

VIRÁGOSZTÁS BALFON IS:  Több mint 100 család udvarát színesítette Sopron önkor-
mányzata támogatásának köszönhetően Sopron–Balf településrészi önkormányzata is. 
A virágoktól nemcsak a balfi otthonok lesznek szépek, hanem került az óvodához, az or-
vosi rendelőhöz és a kultúrház elé is.

Tornabemutató, színpadi produkciók, arcfestés – csak pár programelem a szombati gyereknapról. A rendezvény idén is 
nagyon népszerű volt.  FOTÓK: FILEP ISTVÁN

MUNKATÁRSUNKTÓL

– A Tómalom különle-
ges városrész, gyönyörű 
természeti környe-
zetben, amelyet az itt 
élők tovább szépíte-
nek – mondta dr. Simon 
István alpolgármes-
ter, a Sopronkőhida–
Tómalom–Jánostelep 
településrészi önkor-
mányzat elnöke a tó-
malmi virágosztáson.

Mostantól több ezer egynyári 
virág díszíti a tómalmi háza-
kat és kerteket. A részönkor-
mányzat és az önkormányzat 
már évek óta segíti az itt élő-
ket, hogy még színpompá-
sabb, még virágosabb legyen 
ez a fiatalos, dinamikusan fej-
lődő városrész.

Múlt csütörtökön közel tíz-
ezer virág, futó- és állómus-
kátli, begónia, fukszia és más 
egynyári növény talált gazdá-
ra. Dr. Simon István kiemelte 
a tómalmi emberek közösség-
építő szerepét, és bejelentette, 
hogy a hagyományos pörkölt-
főző versenyt június 21-én 
rendezik.

Dr. Farkas Ciprián polgár-
mester is szívén viseli Sop-
ron virágosítását, és évről 
évre részt vesz az itt élők ál-
tal nagyon vár eseményen. 
– Sopron zöld város, erdőkkel, 

gyönyörű parkokkal, virágos 
házakkal, erkélyekkel. A tó-
malmi emberek nem azt kér-
dezik, hogy mit tesznek értük, 
hanem azt, hogy ők mit tehet-
nek a közösségért. Ennek a 

szemléletnek az eredménye, 
hogy a részönkormányzat és 
az önkormányzat támoga-
tásával díszítik kertjeiket, a 
közterületeket – hangsúlyoz-
ta a polgármester.

Ismét virágözön Tómalmon

A részönkormányzat és az önkormányzat már évek óta segíti a Tómalmon élőket, hogy még 
színpompásabb, még virágosabb legyen ez a fiatalos, dinamikusan fejlődő városrész.

„Azt sajnos már meg-
szokhattuk, hogy a kü-
lönböző pártok pénzért, 
támogatásért cserébe 
az emberek ellen for-
dulnak, de az ilyen nyílt 
»szövetség«, amit a 
Tisza kimondva vagy 
kimondatlanul kötött, 
egyedülálló.”

JEGYZET

Örvényben
HORVÁTH FERENC   
főszerkesztő

Ami a magyar belpolitikában napjainkban tör-
ténik, az már-már horrorisztikus. Soha, sen-
ki nem hitte volna, hogy 35 évvel a rendszer-
változtatás után a demokratikusnak nevezett 
Európában egy adott ország gátlástalanul ha-
talomra törekvő pártja, csak azért, hogy meg-

feleljen bi zonyos 
elvárásoknak, ösz-
szefogjon egy olyan 
országgal, amely 
nyíltan a magyarok 
ellen van.

Mindenesetre a ki-
szivárgó hírek rossz 
képet festenek azok-
ról, akik most még 
magyarázkodni sem 
képesek (vagy csak 
egyszerűen lenézik 

a magyar embereket, nem méltatják arra sem, 
hogy válaszoljanak a kételyeikre). Pedig a kér-
dés sokakat izgat: valóban megtörténhet 2025-
ben, Magyarországon, hogy a külföld érdekei 
előbbre valók, mint Magyarországé? És ha igen, 
mi az ára? Ki, mit, kinek fizet azért, hogy meg-
támadják saját hazájukat, hogy hazugságokat 
terjesszenek?

Persze akikről szó van, nem először adják 
el hazájukat. Ez még akkor is igaz, ha elsősor-
ban nem vagy nem csak pénzt kapnak azért, 
hogy szembeforduljanak népükkel. Gondoljuk 
csak át az elmúlt évtized történéseit! Azt saj-
nos már megszokhattuk, hogy a különböző pár-
tok pénzért, támogatásért cserébe az emberek 
ellen fordulnak, de az ilyen nyílt „szövetség”, 
amit a Tisza kimondva vagy kimondatlanul kö-
tött, egyedülálló. S mindez miért? Azért, hogy 
a brüsszeli barátaik cserébe hatalomra segít-
sék őket.

Amikor azt hittük, hogy a gyurcsányi hazug-
ságspirálnál nincs lejjebb, akkor jön egy mes-
terségesen felduzzasztott hullám, felülírva az 
egykori miniszterelnök országromboló tetteit.

Mi tagadás, mélyre, nagyon mélyre süllyedt 
a Tisza, örvénye magával rántja azokat is, aki-
ket becsapnak, és akik elhiszik hazugságaikat. 
Éppen ezért lenne fontos, hogy a józan többség 
kiálljon eszményeink és eredményeink mellett. 
Mert nem adhatjuk fel minden kis hullámverés 
hatására függetlenségünket, és azokat az érté-
keinket, amelyek identitásunk alapját képezik.
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A Kodály térre kilátogattak a rendőrök, mentők, tűzoltók is

 A gyermekek birodalma
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RÁZÓ LÁSZLÓ

Reálisnak tartja a Sopron KC férfi 
kosárlabdacsapatának 7. helyezését 
Baksa Szabolcs. A másodedző értéke-
lésében úgy fogalmazott: elsősorban 

az idegenbeli mérkőzéseken nyújtott gyenge forma 
miatt nem sikerült ennél jobb eredményt elérni.
– Az Alba Fehérvár elleni 
helyosztón győzött az SKC, 
így végül a hetedik helyen 
zárt a csapat. Ez mennyire 
reális?

– Összesítésben azt gon-
dolom, hog y racionális 
eredmény született. Az alap-
szakasszal együtt összesen 
harminchat meccset játszot-
tunk, tizennyolcat hazai pá-
lyán, szintén tizennyolcat 
idegenben. A Novomatic-aré-
nában tizennégy–négy volt 
a győzelemvereség-muta-
tónk, míg idegenben ugyanez 
3–15. Ebből világosan látszik, 
hogy teljesen ellentétes volt 
a csapat teljesítménye hazai 
környezetben, mint más csar-

nokokban, így végül középre 
kerültünk a tabellán. 

– Elégedett az eredmény-
nyel a szakmai stáb?

– Nem kifejezetten, hi-
szen volt lehetőségünk előbb-
re lépni, volt is olyan pontja 
a bajnokságnak, amikor reá-
lisnak tűnt a négy közé ke-
rülés. Aztán ezek az álmok 
elúsztak, ez pedig kizárólag 
az idegenbeli formahanyat-
lásnak köszönhető. Volt több 
olyan meccsünk is idegen-
ben, amely nem sikerült, köz-
vetlen riválisaink pedig nem 
várt győzelmeket hoztak. Így 
az alapszakaszban a 7. hely-
ről a 2. helyezett Paksot kel-
lett volna kiütnünk. Abban a 

párharcban benne volt a meg-
lepetés lehetőségre, de végül a 
jobb csapat, azaz a Paks nyert. 

– Az utolsó két pár-
harcban, a Körmend és az 
Alba Fehérvár ellen több 
magyar és fiatal játékos ka-
pott szerepet, mennyire 
tudtak helyt állni?

– A bajnokság utolsó pár-
harcaiban mindenki az utol-
só energiatartalékait éli fel, és 
előkerül a motiváció kérdése. 
Valóban több magyar játékost 
láttunk a pályán, olyan ko-
sárlabdázókról van szó, akik 
szezon közben kevesebb le-
hetőséget kaptak. Ezek a já-
tékosok ilyenkor rendkívül 
motiváltak, úgy éreztük, ők 
azok, akik az adott helyzet-
ben a legélesebbek, legtöb-
bet tudnak hozzátenni. Sok 
vita van arról, szükséges-e  
helyosztókat játszani az 5–8. 
helyért, ugyanakkor ennek a 
rendszernek ez mindenkép-
pen pozitív hozadéka: az Alba 
Fehérvár ellen a 2. meccsen 
Flasár Zalán, az utolsó talál-

kozón pedig Fazekas Csaba 
nyújtott extra teljesítményt, 
aminek nagyon örültem.

– Jövőre ismét válto-
zik a szabályrendszer: le-
het akár 5 légiós is, viszont 
2 magyar játékosnak vé-
gig pályán kell lennie. Mit 
jelent majd ez a gyakor-
latban?

– Ez komoly változás lesz 
a lebonyolításban, a rotációra 
figyelni kell, nehogy elcserél-
je magát az edző a mérkőzé-
seken, szokni kell majd az új 
rendszert. Mivel az SKC-nál 
eddig is jellemző volt, hogy 
széles rotációval dolgoztunk, 
mindenki megkapta a lehető-
séget, várhatóan nekünk ez 
a fajta szabályrendszer nem 
okoz komolyabb problémát. 
Igyekeztünk a keretet úgy ki-
alakítani, hogy a magyar já-
tékosokra komoly szerep 
jusson, és a következő sze-
zonra is ennek szellemében 
készülünk, így várakozásaink 
szerint az új feltételekkel is 
ütőképes csapatunk lesz.

Harminchat meccséből tizenhetet megnyert az SKC – utoljára az Alba Fehérvár ellen (felvételünkön).  FOTÓ: SZALAY KÁROLY

Első alkalommal rendezték meg múlt hétvégén a DRK Lőver úszómaratont. 
A résztvevő csapatok vállalták, hogy 12 órán keresztül – szombat reggel 8 és 
este 8 között – folyamatosan úsznak.

– A régi fedett uszodában so-
káig volt 24 órás úszás, ezt 
szerettük volna valamilyen 
módon újjáéleszteni – kezd-
te Kókai Zsolt, a Széchy Ta-

más Sportiskola Sopron Úszó 
Szakosztályának vezetője. 
– A mostani úszómaratont 
közösen szervezte a Lőver 
uszoda, a Sopron Városi Sza-

badidősport Szövetség és az 
uszodában működő sport-
egyesületek. A csapatok mi-
nimális létszáma 12 fő volt, 
de természetesen ennél töb-

ben lehettek, lényeg, hogy 
folyamatosan úsztak a csa-
pattagok. Az úszómaratont 
elsősorban szabadidős jelleg-
gel hirdették meg, de azért 
versenyeztek is egymással 
a csapatok, hiszen a szerve-
zők számolták, melyik csapat 
hány hosszt teljesít a 720 ren-
delkezésre álló perc alatt. 

Tizenkét órán át úsztak

A hétvégi rendezvényen legalább 12 fős csapatok versenyeztek – 12 órán át.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN

MUNKATÁRSUNKTÓL

Rendkívül élvezetes, gyors játék rengeteg moz-
gással, viszonylag kis térfélen – így jellemzi a 
tollaslabdasportágat Kocsis Attila. A Soproni Tol-
laslabda Egyesület elnökét kérdeztük.

– Mi volt a célja a tollaslab-
danap megszervezésének?

– Egy ilyen esemény fontos 
promóciója a sportágnak és 
magának a Soproni Tollaslab-
da Egyesületnek is. Általános 
ismereteket lehetett szerezni 
a tollaslabdasportról, de ter-
mészetesen kipróbálhatták az 
érdeklődők a játékot. 

– Miért szükséges egy 
ilyen rendezvény?

– Fontos számunkra, hogy 
minél szélesebb bázist alakít-
sunk ki, próbáljuk bevonzani 
az érdeklődő gyerekeket és 
felnőtteket. Van egy adott lét-
szám, amellyel évek óta dol-
gozunk, és szeretnénk, ha 
ugyanezt a minőséget tud-
nánk tartani a soproni tol-
laslabdában. Ehhez viszont 
szükség van arra, hogy a le-
morzsolódó g yerekeket, 
például olyanokat, akik egye-
temi tanulmányaikat más vá-
rosokban végzik, vagy más 
sportágat választanak, tud-
juk pótolni.

– A tollaslabdáról so-
kaknak az jut eszébe, ami-
kor a szabadban ütögetjük 
egymásnak a labdát. A ver-
senyszerű tollaslabda nem 
igazán ezt jelenti…

– Gyerekkoromban ter-
mészetesen én is azzal a tol-
laslabdázással ismerkedtem 
meg, ami arról szólt, hogy mi-
lyen sokáig tudjuk a levegőben 
tartani a labdát. Később ta-
lálkoztam a versenysporttal, 

amibe könnyű beleszeretni: 
rendkívül pörgős, gyors játék, 
komoly állóképességet kíván, 
sok mozgással, a viszonylag 
kicsi térfél miatt sok helyzet-
változtatással. Aki kellően 
megügyesedik a labda visz-
szaadásában, sokkal inkább 
preferálja ezt a fajta, verseny-
szerű tollaslabdát, mintha a 
partnerével ütögetne egy nyá-
ri délutánon.

– Hány játékossal műkö-
dik jelenleg az egyesület?

– Körülbelül 60–70 játé-
kos rendszeresen látogatja 
az edzéseinket. A tollaslabda 
részben szabadidősportág, 
részben versenysport, illet-
ve jellemzően diáksport is. 
A játékosaink körülbelül két-
harmada felnőtt, egyharma-
da gyermek. A felnőttek közül 
15 versenyzőnk van, évek óta 
a harmadosztályú bajnokság-
ban indulunk, és érmes he-
lyezéseket szerzünk. Ennél 
feljebb nem nagyon tudunk 
lépni, viszont a III. osztály is 
komoly bajnokság, amelyben 
már nagyon látványos, inten-
zív és színvonalas meccsek 
vannak. Egész évben készül-
ni kell arra, hogy ne csak in-
duljunk, hanem el is érjük a 
dobogós helyezést. Büszkék 
vagyunk arra is, hogy 15 éve 
mindig van soproni verseny-
ző az országos diákolimpia 
döntőjében, több dobogós he-
lyezést is szereztek már a fia-
tal tollaslabdázók.

Tollaslabdanap

Hétvégén rendezték meg a Fáy-iskolában a tollaslabdanapot.  

LABDARÚGÁS
BSC 1924 Futball Kft. 

– Soproni Egyetem
női NB II. nyugati csoport, Budaörs, május 24.

5–0 (4–0)

FC Sopron – Veszprém 
NB III. északnyugati csoport, Sopron, május 25.

4–1 (0–1)

SFAC 1900 SE – Répcementi SE
vármegye II., Sopron, május 24.

0–2 (0–0)

Szany SE – SVSE–GYSEV
vármegye II., Szany, május 25.

3–0 (2–0)

A következő szezonban ismét változik a szabályrendszer

 Pályán a magyar fiatalok
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Kispályás foci
Május 28–30., június 2–4. 
18 óra, Halász Miklós 
Sporttelep, tóparti 
sporttelep 
Városi bajnokság

Kihívás napja 
Május 28., szerda 9 óra, 
több helyszínen 
Például aerobik, 
labdarúgás, röplabda

Oviolimpia
Május 29., csütörtök  
9 óra, városi stadion
Ügyességi feladatok

Tenisz 
Május 30–31. 15 
óra, Hotel Sopron 
teniszpálya
VÁKO Sport teniszkupa

Vízilabda
Június 1., vasárnap  
13 óra, Lőver uszoda
Országos 
utánpótlás-bajnokság

Gokart 
Június 5., csütörtök 
10 óra, Racing 
Arena Sopron 
Városi gokartkupa

Labdarúgás
Június 7., szombat  
17 óra, városi stadion 
Soproni FAC 1900 SE 
– SVSE-GYSEV

LELÁTÓ

MUNKATÁRSUNKTÓL

Idén már 32. alkalommal szervezték meg városunk 
egyik kiemelkedő szabadidős sportrendezvényét:  
a Vasvilla kerékpártúrát. 

A résztvevők vasárnap reg-
gel indultak az iskola elől, 
hogy megtegyék a 27 kilo-
mét er e s ,  S opr on –Fer t ő -
rákos–Balf–Sopron távot. 

A sporteseményen mintegy 
hatszázötvenen teker tek 
együtt, a szervezők szerint 
nagyon fontos, hogy a legki-
sebb korosztály, a gyerekek is 

nagy számban képviseltették 
magukat. 

Kiss Zoltán szervezőtől 
megtudtuk: cél ezúttal is az 
volt, hogy mindenki jól érezze 
magát a családi programon, 
így minden korosztályból vol-
tak nevezők.

A kerékpártúrának jóté-
konysági vetülete is volt, hi-
szen a nevezési díjakból, 
százezer forinttal a Soproni 

Gyógyközpont gyermekosz-
tályát támogatják a szervezők.

A hagyományoknak meg-
felelően idén is értékes 
nyereményeket – például ke-
rékpárokat – sorsoltak ki azok 
között, akik sikerrel teljesítet-
ték a túrát. 

A sorsoláson részt vett 
dr. Barcza Attila, Sopron és 
térsége országgyűlési képvi-
selője is.

Idén is  értékes nyereményeket sorsoltak ki a teljesítők között

32. Vasvilla kerékpártúra
MEGKÉRDEZTÜK  olvasóinkat

BAUSZ GYULA:  Szinte 
minden nap biciklire pat-
tanok. Ha csak tehetem, 
a városban mindig azzal 
közlekedem. Sokkal köny-
nyebb és gyorsabb elintéz-
ni az ügyeket kerékpárral. 
Most is épp a bankból jövök 
– pár perc alatt végeztem, 
és már megyek is tovább. 
Sokszor ennyi idő alatt par-
kolót sem találok... 

HORVÁTH LÁSZLÓ:  Ami-
kor tehetem, mindig kerék-
párral közlekedem. Ez egy 
jó mozgásforma is, gya-
logolni is sokat szoktam. 
Egyszerűen utálom az au-
tót..., sokkal könnyebb az 
élet biciklivel. Nem kell vele 
a dugóban állni, és tankol-
ni sem… Mikor ipari tanuló 
lettem, az első fizetésemből 
egyből vettem magamnak 
egy biciklit. 

JANDL JÁNOSNÉ:  Nagyon 
szeretek biciklizni, min-
den nap azzal járom a vá-
rost. Az időjárási viszonyok 
sem szoktak zavarni…, van, 
hogy megázom kicsit, de 
azért nem halok bele. Sőt, 
olyankor még gyorsabban 
tekerek. Ugyan nincs jogo-
sítványom, de nincs olyan, 
amit ne tudnék elintézni ke-
rékpárral – bevásárolni is 
két keréken megyek.

Szeret biciklizni?

PLUZSIK TAMÁS

125 éves az első soproni labdarúgóklub – a Soproni 
Football Club 1900. október 14-én az ország akkor 
egyik legjobb vidéki csapata, a Pozsonyi TE ellen 
vívta első meccsét. 

„Még ma is élénk emlékeze-
temben vannak ama szép na-
pok, amidőn 1900 pünkösd 
ünnepén az országos kerüle-
ti tornaverseny keretében há-
rom egyesület, a BTC, a MUE 
és a PTE az Anger-réten a foot-
ball-játékot bemutatta. Ennek 
hatása alatt, mintegy közös el-
határozással alakítottuk meg 
Sopronban az első labdarú-
gócsapatot, Soproni Football 
Club néven, a mai SFAC-ot” 
– emlékezett vissza a sopro-
ni labdarúgás hőskorára Ku-
chárszky Rezső, az egyesület 
későbbi alelnöke.

Sopronban az első lab-
darúgó-mérkőzéseket 1900 
pünkösdjén vívták az aláb-
bi csapatok részvételével: 
MUE (Magyar Úszó Egylet), 
BTC (Budapesti Torna Club), 
PTE (Pozsonyi Torna Egylet). 
„A döntő mérkőzés pünkösd-
hétfőn déli 12–2 óra közt folyt 
le nagy melegben, mely telje-
sen eltikkasztotta a játék vé-
ge felé a játékosokat.” – írta 

tudósításában a Sport-Világ 
június 10-én megjelent lap-
száma, melyből azt is meg-
tudhatjuk, hogy a kupát a BTC 
nyerte. Nem volt egyértel-
mű sikere a labdarúgásnak, 
sokan „futkozásnak, rug-
dalódzásnak, egymás lökdö-
sődésének” mondták. Ennek 
ellenére néhány héttel később 
Thurner Ágoston szervező 
munkájának köszönhetően 
megalakult a Soproni Foot-
ball Club, az SFC, melynek el-
ső elnöke dr. Dukavits István 
főispáni titkár, miniszteri fo-
galmazó volt. Az első hivata-
los mérkőzést az SFC 1900. 
október 14-én az ország akkor 
egyik legjobb vidéki csapata, 
a Pozsonyi TE ellen vívta ide-
genben, az alábbi összeál-
lításban: Thurner, Horváth 
Pál, Röttig, Krautt, Geren-
csér dr., Krausz, Kuchárszky, 
Hetyei, Brém, Horváth, Stei-
ner. A végeredmény 6:2 a po-
zsonyiak javára. A mérkőzés 
visszavágójára és lényegében 

az SFC első hazai mérkőzésé-
re fél évvel később, 1901. áp-
rilis 7-én került sor. Ekkor 
is a pozsonyiak győztek, de 
már „csak” 4:2-re, az első ha-
zai gólt pedig a fentebb már 
említett Kuchárszky Rezső 
szerezte. Hamarosan meg-
született az első hazai győze-
lem, július 2-án a Győri Torna 
Egylet csapata látogatott el az 
Anger réti pályára, amikor 
is Thurner Ágostonék 8:0-ra 
győztek.

Száz évvel ezelőtt, 1925. jú-
nius 4-én ünnepelte az idő-

közben névváltozáson is 
átesett egyesület, a Soproni 
Football és Athletikai Club, 
azaz a SFAC a 25 éves jubi-
leumát. Az egyesület elnö-
ke ekkor az Oroszlán Patika 
egykori tulajdonosa, Sopron 
díszpolgárának, Nikolics Ká-
rolynak az édesapja, Nikolics 
Milivoj volt. Az első 25 évben 
415 mérkőzést játszott a csa-
pat, összesen rúgott 1160 gólt 
és kapott 733-at. A negyedszá-
zados jubileum óta eltelt száz 
évről e sorok írójának nincs 
statisztikája, nehéz is vol-

na az összegzés, hisz sok-sok 
névváltozáson ment keresz-
tül az egyesület. Volt többek 
között Soproni Vörös Lobo-
gó, összevonások révén SSE, 
SLC, majd EMDSZ SLC, ma 
pedig SFAC 1900 SE. Az el-
múlt 125 év leghíresebb SFAC 
játékosa kétségtelenül az a 
Scheidl-Soproni József, azaz 
Peps, aki több mint ötszáz-
szor öltötte magára a SFAC pi-
ros-fehér mezét, valamint az 
1936-os berlini olimpián sze-
repelt a magyar labdarúgó-
válogatottban.

A legidősebb labdarúgóklub

A Soproni Football Club match-csapata a századforduló körül. Thurner Ágoston (kis képen), 
az SFC alapítója és első kapusa volt. FOTÓREPRODUKCIÓ: BALIKA LÁSZLÓ JÓVOLTÁBÓL PLUZSIK TAMÁS

Nem kapta meg  
az újságot?

Terjesztési reklamáció: 

0699/517–501
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SFAC 125:  Május 31-én 13 órá-
tól az Anger réti sporttelepen 
ügyességi feladatok, ünnepség.
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Továbbra is várjuk az iskolák rendezvényeiről, ifjú tehetségeiről szóló értesítéseket a szerkesztoseg@sopronitema.hu e-mail-címre!

„Az otthont nem 
pótolhatja semmi 
(…). Gyerekkorod 
vidéke különleges 
rekeszt foglal el a 
szívedben.”
Török Ábel  
(1999–) író, 
klasszika-filológus, 
bizantinológus

MOTTÓ

Török Ábel:  
A harmadik ég
A  harmadik ég mági-
kus faluregény, a sóvár-
gás története és az em-
lékezésé: egymásra, a 
letűnt gyerekkorra, a vi-
lág csendjére. Szerelem-
ről mesél, egy bűvös ajkú 
fiúról és egy sziromlelkű 
lányról, révedezőkről és 
bajkeverőkről, a tenger-
ről és a hegyekről, egy mi-
tikus szigetről és az egek 
titkairól. Itt, északon böl-
csek laknak és álmodo-
zók, szabadok és sajgó 
lelkűek – az ő hol álom-
szerű, hol szívszorító sor-
sukat beszéli el Török Ábel 
regénye.

KÖNYVAJÁNLÓ

MADARÁSZ 
RÉKA

Aranyér-
mes lett 
a Szak-

ma Sztár versenyen 
a Vasvilla végzős ta-
nulója, Szabó Péter. 
A gépjármű-mechatro-
nikai technikus tanuló 
egyetemre készül, majd 
nagy valószínűség sze-
rint a családi vállalko-
zásban dolgozik.

Szabó Péternek nem véletlenül 
van a kisujjában az autószere-
lés: nagyapja és édesapja is au-
tószerelő. A fiú ennek ellenére 
csak tizenévesen döntött úgy, 
hogy ő is ezt a mesterséget ta-
nulja ki. A Magyar Kereskedel-
mi és Iparkamara április 28-án 
és 29-én, immáron XVIII. al-
kalommal szervezte meg Bu-
dapesten, a Szakma Sztár 
fesztivál keretén belül az or-
szágos szakmai tanulmányi 
versenyek döntőit.

– A megmérettetés 3 fordu-
lóból állt – mesélte Peti. – Az 
iskolai írásbeli után az elő-
döntőn még hatan, a döntőn 
pedig már csak hárman mér-
tük össze a tudásunkat. Egy 

automata sebességváltón kup-
lungkiemelési hézagot kellett 
mérnünk. Közben mérték az 
időt, és figyelték, hogy meny-
nyire felelünk meg bizonyos 
kritériumoknak.

Petinek óriási meglepe-
tés volt, hogy ő érdemelte ki 

az első helyezést, ugyanis au-
tomata váltót akkor tartott 
a kezében életében először. 
A versenyre szakmai oktatója, 
Horváth Miklós és nagypapá-
ja, Szabó Károly készítette fel.

Mivel a döntős versenyzők 
felmentést kapnak a szakmai 

vizsga alól, Petinek már csak a 
német szóbeli érettségije van 
hátra a Soproni Szakképzé-
si Centrum Vas- és Villamos-
ipari Technikumában. Eddig 
minden tantárgyból ötösre 
vizsgázott, magyarból ráadá-
sul még dicséretet is kapott.

– A győri Széchenyi Ist-
ván Egyetem gépészmérnök 
szakán szeretnék továbbta-
nulni – tette hozzá. – Hogy 
később mi lesz, az majd kide-
rül, de nagy esély van rá, hogy 
csatlakozom a családi vállal-
kozáshoz.

Az aranyérmes technikus  nagyapja és édesapja is autószerelő

Felmenői nyomdokain

Szabó Péter a győri Széchenyi István Egyetem gépészmérnök szakán szeretne továbbtanulni.  FOTÓ: FILEP ISTVÁN

Varázspálca 
díj Sopronba
Varázspálca díjat kaptak a 
soproni Hunyadi AMI mun-
katársai. Negyedik alka-
lommal adta át a Szuriká-
ta Alapítvány az elismerést 
– évente 100 pedagógust és 
gyermekintézményt díjaz-
nak. Pete Tamásné és Tama 
Katalin óvodapedagógus, 
valamint a már nyugdíjas 
Kesztyűsné Kiss Gabriella 
pedagógiai asszisztens is az 
idei díjazottak között szere-
pelt. Az elismerésre az egyik 
diabétesszel élő óvodás szü-
lei terjesztették fel a sopro-
ni szakembereket.

Eötvösös  
rajzsikerek
Kiváló eredményeket ér-
tek el az országos evangéli-
kus rajzversenyen a sopro-
ni Eötvös József evangélikus 
középiskola tanulói. A meg-
mérettetésre idén négy ka-
tegóriában összesen 750 
alkotás érkezett. Néme-
dy Hanna, Varga Botond és 
Szabó Dániel (10.B) megosz-
tott első helyezést szerzett, 
Németh Gréta (10.A) harma-
dik lett.

MADARÁSZ RÉKA

Sorozatunkban olyan 
fiatalok életét követjük 
nyomon, akiket 10 év-
vel ezelőtt már bemu-
tattunk újságunkban. 
Szilágyi Ármin több an-
gol nyelvi versenyen el-
ért előkelő helyezés 
után a filmezésben tel-
jesedett ki.
A Soproni Széchenyi István 
Gimnázium elvégzése után 
Szilágyi Ármin a METU moz-
gókép- és média szakára je-
lentkezett Budapestre. Itt 
nem azt kapta, amire számí-
tott, cserében viszont nagyon 
fontos kapcsolatokat alakított 
ki, és a filmezés sok aspektu-
sába beleláthatott.

– Babos Tamás operatőr 
műtermi gyakorlatain jöttem 
rá, hogy leginkább az opera-
tőrség vonz – mesélte Ármin. 
– Mivel kiderült, hogy ezen a 
szakon csak az első évben van 
műtermi gyakorlat, otthagy-
tam az egyetemet. Ezzel egy-
időben az egyik szaktársam, 
akivel együtt „léptünk olajra”, 
unszolt, hogy jelentkezzek 
egy castingra, mert ama-
tőr szereplőket kerestek Ne-
mes-Jeles László új filmjébe. 
A Napszálltában ugyan nem 

kaptam szerepet, de bekerül-
tem egy statiszta-adatbázis-
ba, melynek köszönhetően 
2017 nyarát végigstatisztál-
tam, így első sorból láthattam, 
hogy dolgoznak a nemzetközi 
filmes szakemberek. 

Ezután Ármin egy film-
technikai eszközöket köl-
csönző cégnél helyezkedett 
el kameratechnikusként. 
Az itt töltött három év so-
rán megtanulta használni és 
karbantartani a profi filmes 

kamerák összes apró tartozé-
kát, találkozhatott pár kiváló 
operatőrrel, ráadásul még az 
angoltudását is kamatoztat-
hatta. A Covid-járvány máso-
dik hulláma után mondott fel, 
de 2021-ben már el is kezdte a 
terepmunkát. Eleinte magyar 
tévésorozatokon dolgozott, 
majd Robbie Ryan operatőr 
gyakornoka lett. 

– Robbie-val hamar meg-
találtuk a közös hangot, és 
megkért, hogy dolgozzak vele 

a Szegény párák című filmen 
– folytatta Ármin. – Az első 
nemzetközi nagyjátékfilmen 
való munka rengeteg kihí-
vással járt, de nagyon sokat is 
adott mind szakmailag, mind 
emberileg. Szinte hihetetlen 
volt két évvel később az ope-
ratőri Oscarnak szurkolni, 
hiszen olyan embert jelöltek, 
akit személyesen is ismertem, 
sőt dolgoztam vele azon a pro-
jekten, amiért jelölték. Ezután 
segédoperatőrként folytattam 

a munkát nemzetközi soroza-
tokban és filmekben. A filmes 
szakma sajátja azonban, hogy 
nagyon lassan lehet fellépni 
az egyik pozícióból a másikba, 
amit nem is bánok, sőt. Örü-
lök neki, hogy ilyen sok ope-
ratőrt látok munka közben, 
ugyanis mindegyiküktől ta-
nulok valami újat, ami a tár-
házam része lesz egy napon. 
Szeretnék a jövőben a kamera 
mögé ülni és tovább dolgozni 
nemzetközi filmeken.

Tehetségek 10 éve és napjainkban:  Bemutatkozik Szilágyi Ármin 

Tökélyre fejlesztette a hobbiját

Szilágyi Ármin 10 évvel ezelőtt és a közelmúltban, az Eric című netflixes sorozat forgatásán.  FOTÓ: NETFLIX 

Nem kapta meg  
az újságot?

Terjesztési reklamáció: 

0699/517–501
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EGÉSZSÉGSAROK 

Tallózó

TAKÁCSNÉ CSUPOR TERÉZ  1949-ben született Sopronban. Több mint harminc évig 
dolgozott szövőként a Soproni Selyemgyárban.
TAKÁCS LAJOS  1945-ben született Sopronban. Hentes–mészárosként szakmunkás bi-
zonyítványát még Schneeberger Adolf tanítványaként szerezte meg. Közel hatvanéves 
szakmai pályafutással a háta mögött, 73 éves korában ment nyugdíjba, gyakorlatilag 
egész aktív élete a soproni húsiparhoz kötődik. 

Ilyesmi tényleg csak a me-
sében, no, meg nálunk, 
Sopronban történhet! Pest 
mellett több mint 100 em-
ber közös problémája (di-
abétesz) kapcsán összefog, 
összekapaszkodik, és csat-
lakozik a Cukorbeteg Egye-
sületek Országos 
Sz ö v et s é g éh e z 
(CEOSZ). Így kez-
dik magukat pro-
fivá okosítani és 
cselekedni. Velük 
először Budapes-
ten találkoztam egy orszá-
gos rendezvényen, s azóta 
a CEOSZ internetes okta-
tási rendszerében (is) idő-
szakosan. Többször hív-
tak diabéteszklubjukba, de 
én innen sosem értem oda. 
A közelmúltban különleges 

meghívást kaptam: „Egye-
sületünk május 16-án Sop-
ronba kirándul... jött az 
ötlet, hogy ha Ön az elfog-
laltsága és a távolság miatt 
nem tud Gyálra jönni, ak-
kor lehetne-e, hogy szemé-
lyes találkozón beszélges-

sünk a diabéteszről 
vagy amiről Ön sze-
retne.”. És találkoz-
tunk. És egy egész es-
tén át beszélgettünk 
és beszélgettünk. Ne-
kem felemelő és re-

ményt adó találkozás volt. 
Nagy élmény! Köszönöm!

Ui.: Szerény javaslat-
ként biztatom, hogy csat-
lakozzon Ön is a CEOSZ 
csapatához! Együtt többre 
megyünk!
Dr. Tschürtz Nándor

A közösség ereje

JÁTSSZON VELÜNK – NYERJEN A SOPRONI TÉMA KERESZTREJTVÉNYÉVEL! 

A Soproni Témában keresztrejtvény is várja a játszani vágyókat. A megfejtéseket június 4-ig várjuk a Soproni Téma, 9400 Sopron, Liszt Ferenc utca 1. vagy a szerkesztoseg@sopronitema.hu 
e-mail-címre. A helyes megfejtők között ajándékot sorsolunk ki, melyet a szerencsés nyertes a Pro Kultúra jegyirodájában vehet át (Sopron, Liszt Ferenc u. 1.). Május 14-i rejtvényünk megfejtése: 
„Szavakkal néha azt is el lehet érni, amit karddal nem”. Szerencsés megfejtőnk: Taschek Pál, Sopron, Juharfa utca.

EGYÜTT ÉVTIZEDEKEN ÁT – soproni házaspárok mesélnek

Ötvenhat éve egymás mellett
PLUZSIK TAMÁS

Bizonyára sokan álmo-
doznak az egész életen 
át tartó szerelemről, és 
vannak olyan szeren-
csések, akiknek ez meg 
is adatott. Sorozatunk-
ban olyan soproni házas-
párokkal beszélgetünk, 
akik talán tudják a hosz-
szú és boldog házasság 
titkát. Legalábbis az éle-
tük példa lehet erre. 

– Ma is jól emlékszem a pon-
tos dátumra, hogyne emlékez-
nék, hisz hónapokkal előtte 
már elkezdtük vágni a cen-
tit: 1968. február 15-én dél-
előtt szereltem le mint a csor-
nai kerület határőre – kezdte 
Takács Lajos. – Két nappal ké-
sőbb Patzner Géza gyerekko-
ri barátom húgának, Csöpi-
nek az az ötlete támadt, hogy 
menjünk el a „selyem-bálba”, 
ahol ott lesz az ő barátnője is. 
Nem kellett sokat noszogatni, 
hisz a mi fiatalságunk megha-
tározó helye volt a Sotex Kul-
túrház, ott volt ez a bál is. Leg-
inkább Csöpi barátnője miatt 
mentem el, akit egyébként lá-
tásból ismertem.

– A bálból már együtt jöt-
tünk el, hazakísért Lajos az 
Agyag utcába, és meg is beszél-
tük az első randevúnk hely-
színét a Szent György utcá-
ban lévő Fórum eszpresszóba, 
melynek helyén ma egy pizzé-
ria működik – folytatta a törté-
netet Terike.

Az első vasárnapi randevút 
aztán sok-sok követte: Boros-
tyán cukrászda, Pannónia bár, 
Fenyves bár, SZOT bár…

– Persze csak a hétvégeken, 
hisz Lajos a vágóhídon dolgo-
zott, én pedig a selyemgyárban 
– mesélte Terike. – Hétközna-
pokon Lajos rendszerint elém 
jött és hazakísért, közben ter-
vezgettük a közös jövőnket, 
először az eljegyzésünket, ami 
ennek az évnek a karácsonyán 
volt a szüleimnél.

A két fiatal 1969. augusztus 
23-án Szekeres János város-

plébános előtt esküdött egy-
másnak örök hűséget a Szent-
lélek-templomban, a százfős 
lakodalom pedig a téglagyár 
éttermében volt. Nászajándék-
ba háztartási felszereléseket 
ajándékoztak akkoriban az if-
jú házasoknak, így Terike még 
ma is használja azt a konyhai 
mérleget, amit kaptak. A bala-
tonszéplaki nászutat követő-
en a Csupor szülőkhöz költö-
zött a házaspár, 1970 nyarán 
oda vitték haza a kórházból 
Gábor fiukat, majd három év-
vel később még Krisztinát is. 

Ekkor már elkezdték építeni 
családi házukat a Meggyesi ut-
cában, ahová 1974 nyarán köl-
töztek be, és azóta is ott élnek.

– Talán az esküvőnkön 
mondta valaki bölcsen: „Ne 
féljetek, és ne ijedjetek meg az 
apró kis összezörrenésektől, 
ez minden kapcsolat része, és 
ha ezt időben kibeszélitek, ak-
kor nem lesz belőle nagy, ne-
tán végzetes durranás” – fo-
galmazott Teréz. – És ehhez 
tartottuk is magunkat, immá-
ron 56 éve – zárta a beszélge-
tést Takács Lajos. 

1969. augusztus 23-án házasodott össze Takácsné Csupor Teréz és Takács Lajos. 

GYÓGYSZERTÁRI ÜGYELET
Május 28-tól június 3-ig. Az ügyeleti idő 20 órától 22.30-ig tart.

Május 28.,  
szerda

Szebellédy gyógyszertár 
Deák tér 35. 99/505–469

Május 29., 
csütörtök

Than Károly gyógyszertár 
Újteleki utca 54. 99/510–786

Május 30.,  
péntek

PatikaPlus gyógyszertár 
Határdomb út 1., AlphaPark 99/505–220

Május 31.,  
szombat

PatikaPlus gyógyszertár 
Határdomb út 1., AlphaPark 99/505–220

Június 1., 
vasárnap

Arany Kígyó gyógyszertár 
Magyar utca 6. 99/311–732

Június 2.,  
hétfő

BENU Állomás gyógyszertár 
Mátyás király utca 23. 99/312–437

Június 3.,  
kedd

Erzsébet gyógyszertár 
Győri út 15. 99/311–254
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KÓCZÁN BÁLINT

Egyre több fiatal keres valami valódit, 
és ebben a népzene verhetetlen – vall-
ják a Nemez Banda tagjai. Május 31-én 
folytatódik a soproni népzenei formá-

ció egyedi programsorozata a Búgócsiga Akusztik 
Gardenben.
– A Nemez Banda 2023-ban 
alakult azzal a céllal, hogy a 
népzene ne csak megőrzött 
örökség legyen, hanem élő, 
lüktető közösségi élmény is. 
Szeretnénk, ha minél több fia-
tal tapasztalhatná meg, hogy 
a népzene nemcsak tananyag 
vag y hag yomány, hanem 
örömforrás és kapcsolódás, 
testben, lé-
lekben, tánc-
ban – kezdtek 
bele a Nemez 
Banda tagjai.

A sopro-
ni formáció a 
Kárpát-meden-
ce autentikus 
n é p z e n é j é t 
játssza: elsősorban erdélyi és 
magyarországi tájegységek 
dallamvilágát. A cél, hogy hi-
teles, mégis fiatalos és közvet-
len módon szólaltassák meg 
ezt a gazdag zenei örökséget. 
Úgy, hogy mindenki érezze: ez 
most történik.

A Nemez Banda táncház 
és workshop a zenekar sa-
ját eseménysorozata, amely-
nek minden alkalma egy-egy 
kiválasztott tájegység kö-
ré épül. Legközelebb, május 
31-én a felcsíki népzene és 
táncok kerülnek fókuszba a 
Búgócsigában. Lesz tájegysé-
gi podcast-beszélgetés, ének- 
és tánctanítás, minikoncert, 
táncház, folkkocsma és népi 

diszkó. Ez nem csupán kon-
cert, hanem közösségi ünnep 
is, ahol a hagyomány és az él-
mény kéz a kézben jár.

Mennyire „menő” ma a 
népzene a fiatalok körében? 
– A népzene akkor menő, ha 
hitelesen, szívből és jól ad-
juk át – vallják a banda tag-
jai. – Egyre több fiatal keres 

valami valódit, 
és ebben a nép-
zene verhetetlen. 
Ha egy táncház-
ban felszabadulsz, 
vagy meghallod a 
saját gyökereid dal-
lamát, az azonnal 
hat. A titok: hozzá-
férhetővé és élővé 

tenni a hagyományt.
A programokat nyitott szív-

vel minden korosztálynak 
ajánlják, hiszen a népzene ere-
je generációkon átível.

– Kiemelten fontos szá-
munkra, hogy fiatalokkal 
együttműködve közösséget 
építsünk, és hosszú távon 
egyesületi szinten is erőt kép-
viseljünk. Olyan közeg kiala-
kításán dolgozunk, amelyben 
természetes a hagyomány-
hoz való kapcsolódás, legyen 
az tánc, zene vagy közössé-
gi élmény.

A népzene nagyon sok ér-
tékkel bír ma is. Számukra 
egyszerre közös nyelv és sze-
mélyes vallomás.

– Megtanít figyelni, egy-
máshoz kapcsolódni, jelen 
lenni. Segít abban, hogy meg-
éljük, honnan jövünk, és hogy 
értéket tudjunk átadni. Ez 
nemcsak zene, ez életforma.

A Nemez Banda terve, hogy 
a jövőben is folytatja egyedi 
táncház- és workshopsoroza-
tát egyre több tájegységgel, új 
vendégekkel, közösségi prog-
ramokkal.

– Készülünk saját hang-
anyaggal, és szeretnénk bőví-
teni az oktatási, közösségépítő 
tevékenységeinket is. Emellett 
elindul a Nemez Folklór Egye-
sület is.

Sztárok itt és ott

„A népzene akkor menő,  ha hitelesen, szívből és jól adjuk át”

Népszerű a Nemez Banda

Hárman az együttes tagjai közül: Korényi Vendel, Rákóczi Barnabás, valamint Szabó Valter. 
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BULI VAN!

A NEMEZ BANDA  2023-ban alakult, 5 tagú sop-
roni népzenei formáció, akik a magyar autentikus 
népzenét képviselik, és szeretnék divatossá tenni 
a fiatalok körében. Jelenlegi tagjai: Korényi Ven-
del – hegedű, Szabó Valter – brácsa, Rákóczi Bar-
nabás – nagybőgő, Varga Luca – ének, Janovszki 
Csenge – ének.

„Kiemelten fon-
tos számunkra, 
hogy fiatalokkal 
együttműköd-
ve közösséget 
építsünk.”

Lapozzon 
kedvére!

ALAPÍTVA: 2012

INGYENES KÖZÖSSÉGI HETILAP

WWW.SOPRONITEMA.HU

MÁJUS 30., PÉNTEK  

XV. Sop-Rock 
Tehetségkutató

17 óra, Hangár 
Music Garden
Feltörekvő zenekar vagy-
tok, és szeretnétek meg-
mutatni magatokat ko-
moly szakmai zsűri és 
közönség előtt? Most itt a 
lehetőség, hogy bizonyít-
satok! A tehetségkutató a 
Hangfoglaló Program ál-
tal támogatott „Öröm a 
Zene” tehetségkutató-so-
rozat része.

Jóvilágvan / Sin 
Seekas

19 óra, Búgócsiga 
Akusztik Garden

MÁJUS 31., SZOMBAT

Beatrice koncert
20 óra, Hangár 
Music Garden
Vendég: Ezüst Sólyom

JÚNIUS 1., VASÁRNAP

Nyárköszöntő
16.30, Búgócsiga 
Akusztik Garden
Nyárköszöntő koncer-
tet tartanak a Kun Olga 
Hangképző Műhely éne-
keseinek közreműködésé-
vel június 1-jén a Búgócsiga 
Akusztik Gardenben. Fel-
lép a Virágfüzér Sérültek 
Napközi Otthona is. 

JÚNIUS 14., SZOMBAT

Színes este
19 óra, Búgócsiga 
Akusztik Garden
Ska, reggae & breakbeat 
banzáj a Búgócsigában. 
Fellépők: 20.45 – Canis Ca-
ra (reggae), 22.00 – Kugler 
(ska), 23.30 – Parkinson 
(breakbeat)


